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1. Mladý filmař mapoval kryty CO v Hradci. První byl babiččin sklep 

Zdroj: impuls.cz/regiony ● 26. 12. 2020 

Odkaz: https://www.impuls.cz/regiony/kralovehradecky-kraj/film-dokument-rybka-kryty-co-civilni-
obrana-hradec-kralovehradecky.A201226_080401_imp-kralovehradecky_kov 

... takto to vzniklo,“ vzpomíná Lukáš Rybka, student multimediální techniky na Slezské univerzitě v Opavě.  Hned v 
sousedství babiččina domu našel jeden z nejlépe vybavených krytů v celém městě. Úkryt pod bývalým Čedokem poblíž 
křižovatky Koruna... 

 

2. Mladý filmař mapoval kryty CO v Hradci. První byl babiččin sklep 

Zdroj: idnes.cz/hradec-kralove ● 26. 12. 2020 

Odkaz: https://www.idnes.cz/hradec-kralove/zpravy/film-dokument-rybka-kryty-co-civilni-obrana-hradec-
kralovehradecky.A201130_583381_hradec-zpravy_tuu 

... takto to vzniklo,“ vzpomíná Lukáš Rybka, student multimediální techniky na Slezské univerzitě v Opavě.  16 fotografií  
Hned v sousedství babiččina domu našel jeden z nejlépe vybavených krytů v celém městě. Úkryt pod bývalým Čedokem 
poblíž... 

 

3. Z vesmíru: Co je to vlastně zač ta bájná Betlémská hvězda 

Zdroj: vtm.zive.cz ● 24. 12. 2020 

Odkaz: https://vtm.zive.cz/clanky/betlemska-hvezda/sc-870-a-196461/default.aspx 

... spolupráci s projektem Dobré vědět a Slezskou univerzitou v Opavě. Video na stejné téma se na webu VTM objevilo 
již před dvěma lety. Nyní jej zařazujeme znovu v rámci nového seriálu Z vesmíru a také proto, že nyní probíhá 
konjunkce Saturnu a... 

 

4. Z vesmíru: Co je to vlastně zač ta bájná Betlémská hvězda 

Zdroj: itmix.cz ● 24. 12. 2020 

Odkaz: https://itmix.cz/z-vesmiru-co-je-to-vlastne-zac-ta-bajna-betlemska-hvezda/ 

... spolupráci s projektem Dobré vědět a Slezskou univerzitou v Opavě. Video na stejné téma se na webu VTM objevilo 
již před dvěma lety. Nyní jej zařazujeme znovu v rámci nového seriálu Z vesmíru a také proto, že nyní probíhá 
konjunkce Saturnu a... 
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5. Ceny stavebních pozemků 20 let v řadě rostou! 

Zdroj: kurzy.cz/zprávy ● 23. 12. 2020 

Odkaz: https://www.kurzy.cz/zpravy/571866-ceny-stavebnich-pozemku-20-let-v-rade-rostou/ 

... je analytikem a odborným poradcem společnosti RONDA INVEST. Vystudoval obor bankovnictví na Obchodně 
podnikatelské fakultě Slezské univerzity v Karviné, během studia absolvoval výměnný pobyt v rámci programu Erasmus 
na Karelia University of... 

 

6. Ostravské kulturní stopy o literárním kvasu v kavárně Elektra 

Zdroj: eprogram.cz ● 23. 12. 2020 

Odkaz: https://www.eprogram.cz/magazin/11-kultura/1709-ostravske-kulturni-stopy-o-literarnim-kvasu-
v-kavarne-elektra 

... točíme ve spolupráci s Ústavem filmové, televizní a rozhlasové tvorby Filozoficko-přírodovědecké fakulty Slezské 
univerzity v Opavě, se budeme do větší hloubky věnovat tématům, která dosud nebyla dopodrobna zpracována a patří 
k důležitým pilířům... 

 

7. Martina Kociánová a její půl století na světě 

Zdroj: regenerace.cz ● 23. 12. 2020 

Odkaz: https://regenerace.cz/martina-kocianova-a-jeji-pul-stoleti-na-svete/ 

... předtím absolvovala střední ekonomickou školu v Orlové a rok působila v ostravském studiu České televize jako 
redaktorka a moderátorka. Roku 1990 zahájila na Slezské univerzitě v Opavě studium oboru historie a muzeologie.  
Nova začala vysílat v... 

 

8. GeoBlog Ladislava Vencálka (No. 24) 

Zdroj: divadelni-noviny.cz ● 23. 12. 2020 

Odkaz: https://www.divadelni-noviny.cz/geoblog-ladislava-vencalka-no-24 

... Institut tvůrčí fotografie a dokončil jej na Filozoficko-přírodovědecké fakultě Slezské univerzity v Opavě v roce 2001. V 
posledních letech byl fotografem na volné noze, spolupracoval s denními listy a časopisy, najmě s nezávislým 
časopisem Konec konců... 

 

 

 



  

  3 

 

9. Smažený kapr se původně jedl se zelím 

Zdroj: radio.cz ● 23. 12. 2020 

Odkaz: https://cesky.radio.cz/smazeny-kapr-se-puvodne-jedl-se-zelim-8703802 

...Jak se kapr připravoval, kdy se objevil první rybí řízek a jak se ryby skladovaly? Na to jsme se zeptali Ireny 
Korbelářové ze Slezské univerzity v Opavě, která se podílela na projektu, který zkoumal kulturní tradice českého 
rybářství... 

 

10. Iva z Ulice: Náš Ježíšek vypadá jako pankáč a stromeček mám ze štaflí 

Zdroj: prozeny.blesk.cz ● 23. 12. 2020 

Odkaz: https://prozeny.blesk.cz/clanek/pro-zeny-vip-rozhovory/664124/iva-z-ulice-nas-jezisek-vypada-
jako-pankac-a-stromecek-mam-ze-stafli.html 

... píšu a režíruju. Vystudovala jste herectví?  Ano, VOŠ hereckou v Praze.  Zvažovala jste i jinou profesní cestu?  Ne. Ale 
studovala jsem i dramaturgii na Slezské univerzitě v Opavě, ale to spíš pro to, abych se ještě něco víc dozvěděla o... 

 

11. Jiří Křenek 

Zdroj: FotoVideo ● 23. 12. 2020 

…Prozraď čtenářům, jaké je vlastně tvé fotografické vzdělání? Nejprve jsem vystudoval tříleté střední odborné učiliště v 
Praze, obor fotograf, pak jsem rovnou pokračoval na vysoké škole ITF (Institut tvůrčí fotografie v Opavě), kde jsem 
nejprve absolvoval Bakalářské studium a později i magisterské, takže se teď mohu pochlubit titulem MgA. (magistr 
umění). ITF byla skvělá škola, kde učili skuteční profesionálové pod vedením Vladimíra Birguse. Z dalších učitelů bych 
rád zmínil ty, kteří mě učili, ale já dnes vím, že svým způsobem hlavně ovlivnili. Jsou to Jindřich Štreit, Aleš Kuneš, Pavel 
Mára, Ján Šmok…, ale bylo tam pochopitelně i mnoho dalších slavných českých fotografů. … 

 

12. Studenti uspořádali sbírku pro psy 

Zdroj: Region Opavsko ● 22. 12. 2020 

…Studenti Slezské univerzity v Opavě s příchodem Vánoc nezapomínají ani na čtyřnohé mazlíčky. Rozhodli se 
uspořádat sbírku pro opuštěné psy z útulku Čtyřlístek pro hafany, který se nachází v Albrechticích u Českého Těšína. 
Dobročinná sbírka pro pejsky z útulku se pod záštitou Slezské univerzity konala již potřetí. Minulý pátek lidé mohli na 
sběrných místech v Opavě darovat nejrůznější pamlsky, konzervy nebo granule, ale i psí kosmetiku, vitamíny, deky 
nebo hračky. V souvislosti s pandemií koronaviru bylo nutné, aby všichni dodržovali zařízení vlády, prioritně především 
dvoumetrové rozestupy. „Víme, že je to letos na poslední chvíli a trochu jinak, než jsme zvyklí, ale věříme, že se nám 
podaří udělat pejskům krásné Vánoce,“ doufá prezidentka Studentské unie Slezské univerzity Lucie Zelinková. … 
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13. KALENDÁRIUM 

Zdroj: Region Opavsko ● 22. 12. 2020 

...studentka Fakulty veřejných politik Slezské univerzity v Opavě Dominika Klanicová se nakazila během dobrovolné 
činnosti v ostravské nemocnici koronavirem. Po nelehkém průběhu nemoci přesto neváhala a opět se vrátila pomáhat 
pacientům ... 


